
Zpráva o činnosti KČT – odboru Jičín v roce 2023 

 

Vážení Turisté,  

dovolte mi, abych vás seznámila s činností našeho odboru v loňském roce. Odbor měl o 29 

členů více, než předcházející rok, takže ke konci roku 2023 nás bylo celkem 199. Doufám, 

že magickou hranici 200 členů letos překonáme. 

V tomto roce proběhlo tradičně 10 výborových schůzí, jichž se pravidelně účastnily i členky 

kontrolní komise. Opět jsme jednali hlavně o problémech našem hotelu, věnovali se přípravě 

Pochodu Českým rájem - Putování za Rumcajsem a také se projednávaly aktuální výlety.  

Členy výboru v loňském roce i nadále byli tito turisté:  Místopředsedkyně Dana Doškářová, 

která má na starost přípravu této členské schůze, kdy více let velmi úspěšně organizovala náš 

pochod. Za což ji patří veliký dík. Garantem tohoto pochodu byla i v loňském roce. I pro ten 

letošní radí při jeho přípravě svému nástupci Janu Simeon Kaiserovi, který se profesně 

vrátil do Jičína a může se tak věnovat nejen výletům, ale právě organizaci Pochodu Českým 

rájem. I Honza je zárukou, že další ročníky proběhnou skvěle. Trasy letošního pochodu opět 

připravil Miloš Radoberský, který již nechtěl pokračovat v práci člena výboru a nabídl své 

místo jiným kandidátům. Je nám to líto, ale nenechal se přemluvit. Odvedl obrovský kus 

práce jednak při přípravě pochodu, ale i při mnohaletém zajišťování krásných i vícedenních 

výletů a běžkařských výprav u nás i v cizině. I Milošovi moc a moc děkujeme. Věříme, že si 

odpočine a vrátí se zpět k organizování turistické činnosti. Na vlastní žádost výbor opouští 

také spolehlivá a obětavá paní pokladní Lenka Šindelářová, která vedla pokladnu a evidenci 

členské základny spojenou s výběrem členských příspěvků. Také ona nabídla svoji pozici 

jinému „cifršpionu“.  Je na místě připomenout, že i ona do nedávna organizovala moc hezké 

výlety. Při jednání výboru byla paní pokladní aktivní a svými otevřenými názory pomáhala 

řešit problémy a hledat cesty v činnosti odboru. Milá Lenko  děkujeme. 

Miloslava Kubíčková se věnuje náročné ekonomické agendě včetně daní a správě našich 

účtů. Míla také zajišťuje archivaci listin a během pochodu řídí svůj tým pokladních a 

zúřadování agendy dotací. O hospodaření našeho odboru a výsledku jejího přísného a 

důsledného dozoru nad naší tendencí utrácet Vás bude podrobně informovat ve vlastní 

zprávě. Další členové výboru Jiří Bydžovský a Eva Šmídová řešili problémy spojené 

s údržbou a opravami našeho hotelu. Je to nekonečná práce plná nástrah. Na začátku roku 

pan Bydžovský spolupracoval s firmou Hoření z Libuně při výměně tzv. ležatých rozvodů 

v kotelně a sklepu hotelu a díky Evě se podařilo opatřit nejen projektovou dokumentaci, ale 

získat i stavební povolení na přestavbu zádveří s hrubou přípravnou zeleniny ve dvorním 

traktu hotelu. V loňském roce také obeslala možné zhotovitele této stavby, kdy v nejbližší 

době dojde k jeho výběru. To jsou jen nejvýznamnější úkoly správce hotelu a naší stavební 

podpory. Webové stránky spravuje Petr Jebavý, který se konečně přistěhoval zpět do Jičína 

a může tak lépe čelit našim žádostem a steskům ohledně elektronické rezervace místa na 

výletech, zveřejňování výletů a jiných zpráv na webových stránkách.  Děkuji mu také za 

zavedení aktuální členské základny na naše webové stránky. Veškerou administrativní práci 

zodpovědně vykonává paní jednatelka Blanka Kosejková. Blanka rovněž vyhotovuje zápisy 

z jednání výboru a systematicky vede naší kroniku. Členem výboru je dále  Jaruška Pilná, 

která se soustředí na organizování výletů.  V loňském roce jich připravila neskutečné 

množství v počtu 8, z čehož 3 výlety byly vícedenní. Tak nás nabažila všech krás naší vlasti, 

že týdenní zářijový výlet do Lužických hor, její čtvrtý vícedenní, již zůstal nenaplněn, byť 

dobře připraven. Pro úplnost uvádím, že velký počet krásných seniorských výletů a těch 



dalších 5 o víkendu a 1 vícedenní zorganizoval také Miloš Radoberský, dále to byl Honza 

Kaiser a moje maličkost. 

Předsedkyní přísné kontrolní komise byla a věřím, že bude Anna Heršálová, která Vám 

přednese o činnosti tohoto orgánu samostatnou zprávu. Členkou kontrolní komise pak byla 

Marie Bernardová, která se navíc stará o naše jubilanty a do budoucna se vrací 

k organizování seniorských výletů, na které také s povděkem vzpomínáme. Třetí členkou 

této komise byla Šárka Kováčová. Šárce moc děkujeme za činnost v této komisi i za účast při 

jednání výboru našeho odboru, kam pravidelně docházela, protože již nekandiduje do dalšího 

období.  

Odchodem Šárky Kováčové a Miloše Radoberského z orgánů odboru, věřím, že jen 

dočasným, skončilo dlouhé, nepřerušené období mnoha desítek let účasti ve vedení 

jičínského KČT ze strany široké rodiny bývalého předsedy pana Jiřího Jetele, Věrušky 

Hanušové a Jiřinky Zmatlíkové.  Kéž by bylo více takových rodin mezi námi, které 

vychovávají několik generací aktivních turistů. Dveře zpět do orgánů našeho odboru jsou pro 

Vás vždy otevřené. 

Dovolte mi představit vám také naše značkaře: Je to, Marie Bernardová,  Jan Simeon 

Kaiser, Břetislav Gotvald,  Miloš Radoberský, Jiří Benda a manželé Roman a Dana 

Kozákovi. Jako nečlen KČT pomáhá značit také pan Ondřej Vlach. Bohužel se značení 

v loňském roce již nemohl zúčastnit významný turista, autor mnoha krásných článků 

otištěných ve Zpravodaji pan Ing. Jan Vaníček starší, který vloni zemřel.   

 

Pokud jde o správu našeho hotelu pronajatého do května 2024 panu Jaroslavu Gregorovi, tak 

musím zdůraznit, že v loňském roce nebyly provedeny žádné velké investice vyjma již 

vzpomínané výměny ležatých rozvodů v kotelně a sklepení hotelu za cca 150.000,-Kč. Další 

loňskou akcí bylo vyhotovení projektové dokumentace určené pro výstavbu hrubé přípravny 

zeleniny spojené s výměnou kanalizačního potrubí a vydláždění dvora v ceně cca 22.000,-

Kč.  

Z menších prací se provedla opatření proti výskytu nežádoucích látek ve vodovodním 

potrubí hotelu a také byly provedeny potřebné revize, servisní kontroly a rozbory odpadní 

vody z ČOV. Došlo též k výměně časového spínače dmychadla čističky, bylo zapojeno 

oběhové čerpadlo teplé vody, vyměněn vadný stykač ve vodárně. Svépomocí udržujeme také 

v provozuschopném stavu jezírko, které se musí vždy zazimovat a na jaře opět zprovoznit 

čištění vody. Byly poraženy 2 suché smrky pod hotelem napadené kůrovcem a vysázeny 

mladé stromky jako jejich náhrada. Formou 2 brigád jsme osázeli břehy jezírka, které se 

snažíme odplevelit a udržovat. Pan Bydžovský také zlikvidoval poškozené betonové původní 

zakrytí čističky. 

Z vlastní turistické činnosti je třeba připomenout naše početné výlety, kdy jsme zřejmě  

počtem   6 vícedenních výletů překonali všechny předcházející roky v historii odboru. 

Celkem v roce 2023 proběhlo 33 akcí.   

Jedná se o tradiční Novoroční vycházku do Hotelu Pod Šikmou věží vedenou Milošem 

Radoberským  s účastí 30 turistů. V lednu odjelo s Milošem Radoberským 47 turistů na 

běžky i pěší túru do Horních Míseček a následně do Polubného v Jizerských horách.  

V únoru se běhalo s Jaruškou Pilnou na Šumavě na vícedenním výletě a také se uskutečnil 

výšlap v Poděbradech s Honzou Kaiserem. Březen byl věnován přípravě pochodu Českým 

rájem – Putování za Rumcajsem s účastí 7.500 účastníků a cca 70 pomáhajících. V dubnu 

proběhlo 5 výletů, a to s Milošem šlo 15 turistů kolem Hřídelecké hůry, 9 vodáků sjíždělo 

s Jaruškou ze Spálova Jizeru. Děkovací výlet  za pomoc při pochodu byl pro 63 osob 



v Javořím Mlýně, kam jsme dorazili ze Štikova přes Hrad Pecka. Miletínskou kotlinu prošlo 

s Milošem 27 turistů a rozkvetlé skály Sázavy vidělo s Jaruškou 10 vodáků. Pro nepřízeň 

počasí se uskutečnily v květnu pouze 2 akce, kdy byl zrušen výlet do Krkonoš Jitky Víchové 

a vodácká akce Jarušky Pilné.  Na výhledy na Krkonoše zavedl Miloš Radoberský 22 turistů, 

poté proběhla méně atraktivní záležitost s účasti 5 osob. Jednalo se o brigádu u jezírka u 

Hotelu pod Šikmou věží. V červnu vyrazilo na 10 denní výlet na chorvatskou Istrii 39 

turistů, kteří se seznámili se středověkými městy západního pobřeží a pohořím Účko, přišli 

však o možnost sjet si Vltavu v Praze s dalšími 8 vodáky v čele s Jaruškou Pilnou. Dne 22. 6. 

se 22 turistů našeho odboru účastnilo výletu oblasti KČT, který směřoval do Kunštátu na 

Moravě. Červenec  započal 9 denním výletem Jarušky Pilné pro vodáky i pěší do Tater a 

Slovenského ráje, který se povedl a 38 turistů se navrátilo se spoustou zážitků.  Vydařil se i 

vícedenní tuzemský výlet Miloše Radoberského na Chebsko a do Slavkovského lesa s účastí 

44 turistů.  V srpnovém tradičním termínu proběhl další Jarušky výlet. Tentokrát to byly 

Krušné hory, které obdivovalo celkem 49 pěších účastníků. Září zahájil svým výletem Honza 

Kaiser, když s 22 turisty navštívil Zákupy a skalní město Sloup v Čechách. Následoval 

cyklovýlet Miloše Radoberského  podél Divoké Orlice, na který se vypravilo 32 turistů. Do 

údolí Bilého Labe se s Milošem vypravilo 17  pěších a následně v náručí Labského dolu se 

rovněž s Milošem ocitlo 25 pochodujících. Výlety v září uzavřela akce Prahou přes 3 jezy, 

přes které se plavilo s Jaruškou na 4 raftech 26 vodáků. V říjnu nás čekala brigáda u jezírka a 

jeho okolí u našeho hotelu s účastí 5 brigádníků. Miloš Radoberský dovedl další sobotu 20 

osob k Čertovu Dolu v Krkonoších a já pak se vypravila s 16 turisty na Sobotecko za 

památkami Jičínska. Poslední prodloužený víkend strávilo 31 osob v Polských lázních za 

kopcem, kdy jsme za krásného počasí a téměř liduprázdna zdolali Sněžku z polské strany a 

navštívili Kudovou zdroj, Karpacz a Termy Cieplickie v Jelení Goře. V listopadu se 

uskutečnil tradiční pochod za Martinskou husou Miloše Radoberského tentokrát z Turnova 

přes Valdštejn do Restaurace Even v Karlovicích s účastí 30 hladových turistů. Následoval 

prosincový výlet Honzy Kaisera směřující  na 50. Zimní přechod Chlumu, který pokazila 

vyšší moc, kdy 5 turistů uvízlo v Nymburku a do cíle k Mladé Boleslavi nedorazilo. O to 

úspěšnější byla akce Jarušky Pilné, která vyvezla 44 svátečně oblečených turistů do 

Národního Divadla a Staroměstské radnice na Adventní výlet. Štěpánským výšlapem 

organizovaným tradičně Milošem Radoberským s 28 turisty jsme rok 2023 ukončili.     

Vedle výletů a 2 brigád jsme vloni připravili členskou schůzi s účastí 118 našich členů, kdy  

největší akcí našeho odboru i nadále zůstává organizace Pochodu Českým rájem – Putování 

za Rumcajsem. 

Moc děkuji členům výboru a kontrolní komise za jejich práci. Zejména děkuji těm, kteří již 

nechtěli kandidovat do orgánů našeho odboru. Věřím, že se budou zúčastňovat připravených 

akcí a předávat své zkušenosti nově zvoleným členům výboru, kontrolní komise a 

organizátorům výletů. Je důležité dbát na zachování kontinuity, učit se jeden od druhého a 

přispívat tak ke spolkové činnosti, jako společné radosti z pohybu v přírodě. Velmi za nás 

děkuji organizátorům výletů a značkařům. Vám všem Turistům děkuji za účast a 

disciplinovanost na výletech. Užívejte si pobytu na čerstvém vzduchu, užívejte si 

pospolitosti, četných kulturních památek a krásy naší země. 

To je vše, děkuji Vám za pozornost. 

 

V Jičíně dne 2. února 2024 

                             Alena Jirovcová 

                                                                                                   předsedkyně KČT–odbor Jičín 


